



ကေအေန်ယူ-ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း

လင်းသာကာထာ

ကပ်သူးလေ

www.knuhq.org

လာတာဝန်ခက်ယောက်ထင်း (၁)သင့်၊ ၂၇၆၁ ကိုင်း

လာဂျီကုဝါရီ (၂)သင့်၊ ၂၀၂၂ ကိုင်း။

ကေအေန်ယူ-ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း၊ သက်ခေါဟ်အေဘေဟ် စပ်မူတူးစေးဖိုင်းခပ်
၂၇၆၁ကိုင်း ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းထင်းသင့်မူကီအိုဟင်
သုံ့စိုပ်ဖေ လိက်ဆင့်ဟေပ်ဆင့်အွာ (လိက်သုင်းအိုးသာထေတ်)

လာဂျီကုဝါရီ (၂)သင့်၊ ၂၀၂၂ကိုင်း လိုကီယိုပ် လာတာဝန်ခက်ယောက်ထင်း(၁)သင့်၊ ၂၇၆၁ ကိုင်းထင်းခါ ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းထိုင်းခပ်သွာ သီးဝေ အိုကီင်းထင်းသင့်မူကီလှ။ ထံင်ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းထိုင်းခပ်သွာသီး ကိုင်းထင်းသင့်မူကီယိုပ် ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း ထိုခါနဲ-ယိုပ်ယိုပ် ဆိုင်းဂမ္ဘိုင်း-ဖေဟ်သီး လက်ဆိုင် သာဟင်-ဈာ ဆိုင်းခိုင်ကင်လာ-ခေ ယူယုင်းသွင်းလာ-ဟင် ယင်သူ့သွာလိုဖး တိုင်းဖွံ့ဖြိုးဟေပ်ပါဝင်ဟင် ခေဆိုင်အေဟ်ယုာ-ထင်းထင် ချင်ပါဝင်စး လာ-ဆတ်ကို ရာခေနာ-ဖေစးဆေပ်လှ။

ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း ကိုပ်ဟာခေ-

ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းထိုင်းခပ်သွာသီးဝေ ကိုင်းထင်းသင့်ယိုပ် မွာဝေ ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း ဆိုယိုလော၊ အိုကျး၊ မုင်းဈာ၊ အိုလိုဒ်-အိုလာ ဆိုဒ်အိုကင်းအိုကွာ လိုမိင်ဆေပ်လှ။ ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းထိုင်းခပ်သွာသီးဝေ ကိုင်းထင်း သင့်ယိုပ် ဆိုဒ်အိုကင်းအိုကွာ ဖွံ့ဖြိုးတတ်ခေါဟ်ဆာ-သီးလိုဖး ကွေစိုဒ်ကေပ်-ဝေ လိုမိင်လာအွာသီး ဆိုပိုင်ကြိုင်စူးခိုင်ခါ ခိုင်လာအွာသီး မာကင်းပါသေယာကေပ်-ထဝေအိုခေါဟ်ကျိုင် မွာဝေ ဖွံ့ဖြိုး တတ်ခေါဟ်ဆာ-သီး ခိုင်အယ်လိုမိင်ဆေပ်လှ။ စင်စိုပ် ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းထိုင်းခပ်သွာသီးဝေ ကိုင်းထင်းသင့်ယိုပ် ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းအိုဟင် မွာခိုင်အယ်အေဟ်ဟေပ်ပြေလိုမိင်ကို လင်ဖေဟ်လင်လီသီး မိုစးဟာသးရေ သယံ ယေပ်-ဟေပ်ကေပ်-ထာင်မူကီ လိုကီလှ။

ဟိုဖွံ့ဖြိုးရေး အိုဒ်ဖေဟ်ယိုပ် ဆိုဒ်မေင်စိုပ်ခေ ဟိုစ် ဆိုဒ်အိုကင်းအိုကွာ ဆိုခါ၊ လိက်လာ၊ ထူရူ၊ မုင်းဈာခေ စးဆာခေဆိုင်ယိုဆိုင်လာ ဆိုကင်းအိုကွာသီးကို အိုဝေချင်ပါဝင်လှ။ ဆိုဒ်ခိုင်လိုဆိုင် ဟိုဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းထိုင်းခပ်သွာသီးဝေ စေမိုဟင်-ခိုင် ထင်းထင်သိုပ်အိုဟင်- စူးယာဆိုင်ဖေဟ်သင့်သီးလိုဖး ဟိုကင်းဆာ-သီး ဆိုဒ်အိုကင်းအိုကွာ စေမိုဟင်-ခိုင်ထင်းထင်သိုပ် ဟိုမိုစးဖိုင်းကိုခိုင်ရီထာင် အိုတာအိုဝေလှ။ ခေဆိုင်ယိုပ်သွင် ဟိုဆိုင်စူးအိုကင်းအိုကွာ လိုဖး ဟိုမိုစးရေသယံဟာသး မာထင်းထင် ထင်းဝေလှ။

ကိုသိုပ်လှ။ ဟိုဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းလိုဖး ခေဟာယုာ-ထင်းထင်ထင်းဟင် လိုကင်ခေါဟ်ခိုင် မေလာလာမေဖေဟ်ဖေဟ် မိုအိုသိုပ်အိုတာကို မွာဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း ကိုပ်ဟာခေ အိုတာလှ။ ဆိုဒ်ခိုင် လိုဆိုင် ဆိုအိုထေထေဖေဟ်ဖေဟ် ဆိုစးသာဆိုင်အေဟ်ယုာ-ဆိုထင်းထင် မိုအိုထင်သိုပ်အိုဟင်-ကိုသီး အိုကွာအိုအေဟ်ဝေလှ။ အိုဟင် ဟိုဆိုင်ခိုင်ဆာ-ဖေဟ်သီး ထိုင်ကျးဟင်- ဆိုင်ကွေစိုဒ်၊ ဆိုင်ယူယုင်းခေ သာလိုဖးလိုစင်အိုကေသွင် ဆိုင်မာခိုင်ကို ဆိုင်ခိုင်လိုဆိုင်သီးအိုဟင်- ဆိုင်ခိုင်ကိုင်ဆိုင်ဟင်-ခိုင် မိုစးအိုကို အိုလောဟ်အေဟ်ဝေ တိုယုာ-တယ်လှ။

ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း ကိုပ်ဟာခေ-

ဆိုဒ်ခိုင်လိုဆိုင် စေမိုဟင်-ခိုင်၊ စေမိုမိုဒ်၊ စေမိုထင်းထင်သိုပ် စးဆာခေဝေခေ ထိုခါနဲ-လိုခါနဲ-သီး ဆိုင်အင်းထာင်သာ ဟိုစ်ဥပဒေအိုထာ်ခေ ထင်ဆိုဒ်ခိုင်လိုဆိုင်သီး ဆိုင်ခါ၊ လိက်လာ၊ ထူရူ၊ မုင်းဈာခေ ဆိုင်ယိုဆိုင်လာသီးလိုဖး ဆိုင်ပါအေဟ်မာကင်းကို စးဆာခေဝေသာ ထီဆာလှ။ မိုလင် စးသာကို မေင်စိုပ်လင်ခါ၊ ထူရူမုင်းဈာခေ ဆိုင်ယိုဆိုင်လာသီးလိုဖး လိုစးခိုင်လောတ်သာစး ထိုခါနဲ- လိုခါနဲ-အိုသွယ်ခိုင် လိုစးခိုင်လောတ်သာစးကို ပါကင်းမာကေပ်- အိုကေအေဟ်လှ-ယိုဟင် ထိုခါနဲ- ဆိုင်အင်းထာင်ပိုင် ဥပဒေအိုထာ်ခိုင် မိုစးကေပ်လင်ချင်ကေဖေလှ။ လာ-ကင်း ဟိုထိုခါနဲ-ယိုပ် လိုစးခိုင် လောတ်သာစး ဆိုင်ယိုဆိုင်လာခေ ဆိုင်ခိုင်အိုကင်းအိုကွာလိုဖး ဆိုင်အင်းထာင်ပိုင်ဥပဒေအိုထာ်ခိုင်အို၊ ကြိုဒ်စးအို ကြိုဒ်စးကေပ်- ဆိုင်ကေပ်-သာ ခေ ဆိုင်ရေသယံဟာသး ဆိုင်လေင်ထင်းလေင်ထင်သီးလိုဖး မာဖေလိုအိုစးမလိုကာ လိုစးခိုင်စး ဆိုင်ယုာ-ဟင်သီးလိုဖး စေမိုလင်မာသိုပ် အိုကေသာဆိုင် ယေတ် ဟိုင် ဆင်းလင်ခိုင်မာခိုင် ဆိုင်ကင်းစီးစိုက် ကွေစိုဒ်ကေပ်ကီခေ မာဝေသးကိုကီခေလှ။

ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း ကိုပ်ဟာခေ-

ဆိုမာခိုင်မာဖယ်၊ ဆိုင်လိုတင်လိုလင်စးသီးယိုပ် မွာဝေ ဟိုယိုကထင်းလို ဆိုင်မာကင်းမာကွာ ဆိုင်ထင်ပိုင်ဆိုင်ကေပ်-သာလိုအိုစး အိုကျိုင်ကို လှ။ အိုဟင် ဆိုင်ခိုင် လိုဆိုင်ခေလိုဆိုင်အိုကွာ၊ ပိုင် ကြိုင်ဆာ- ခေ ထင်-ဆိုင်ပိုင်ကြိုင်ဂမ္ဘိုင်း-သီးအိုကွာ ဆိုင်ထင်ပိုင်ပိုင်ပိုင်ပိုင်ခေ ဆိုင်လိုစးဟင်-လောတ်သာစး သီးကို ဟိုယိုကထင်းခေဆေပ်လှ။ ဆိုင်လိုစးခိုင်လောတ်သာစး ဆိုင်ကေပ်-သာလိုဖး၊ ထိုခါနဲ-ဟင်- ဆိုင်ယိုကီယုာကိုင်ဆိုင်ပိုင်ပိုင်ခေ ဆိုင်လိုစးဟင်-လောတ်

သာဓကလုံဖူးကို ပုံလင်လင်မိုကောင်းသိုက်အိုဟင်း အိုဟောင်းထုတ်အိုနှိုင်းပုံငိုကို ချေထိုခါနီးဟောင်းဆိုအိုသာ လင်တင်အင်းယူယှဉ်အိုတင် ယူယှဉ်ဖူးမိမိ လိုမိင်ကိုလုံ။ ထိုခါနီးအိုနှိုင်း ပုံငိုအိုအိုတိုင်းသင် အင်းယူအိုတင်မိုကောင်းအိုဟင်း ကေအေအိုယူ-ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်အိုဖွဲ့ခြင်လိုခင် အင်းကိုင်ထင်းစားတယ် ဒီအိုဆင့်ဆင့်ယုင်လုံ။ လာ-ကင်္ဂသီး ဒီအိုဆင့်ဆင့် ဆိုပိုင်ကြိုင်ဆိုဆားသီးလိုခင် ထိုခါနီးဟောင်းသာဆိုစားသာဆန္ဒချေ ထိုခါနီးဟောင်း မိုဟော်ထင်းသိုက် ဆိုအိုစိုက်အိုဟော်သယ် အိုအေးလုံ။

ကေအေအိုယူ-ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်အိုဖွဲ့ခြင်လိုခင် ဆိုချက်ဆိုယာ ဆိုစားခါလောတ်သာသယ် မိုပိုထုတ် သိုက်အိုဟင်း ထိုခါနီးဆိုယိုက်ယုက် ဆိုပိုင်ပုဂ် သယ်ကို ဆိုအိုခင်လင်တင်ယိုင် အင်းယူအိုတင် လိုအိုစားစိုက် ခါနီးခွယ်ဆိုယူဖူးမိ အင်းတင်ပိုင် မိုကောင်းကင်းဆိုပိမ္မာအေးကို သေယာကားသေထ ဝယ်လုံ။ စင်စိုက် ကေအေအိုယူ-ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်အိုဖွဲ့ခြင်လိုခင် ဆိုချက်ဆိုယာ ဆိုစားခါလောတ်သာ မိုပိုထုတ်သိုက်၊ ထိုခါနီးဆိုယိုက်ယုက်ဆိုပိုင်ပုဂ်လိုကျင်း ချေထိုခါနီးဟောင်းအိုနှိုင်းသော့ ခွဲခင်လင်ထာခ ဆိုယူဖူးမိမိုကောင်းသိုက်၊ ဆိုထင်ယိုင်ဆိုမိုမိုချေ ဟိုကိုဆားချေဟို ဆိုအင်းတင်ဆိုပိုင်ကြိုင်လင်သာ ဟိုစာ ဖယ်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီ ခါနီးကိုကင်း ပိုင်ထင်းမိုကောင်းသိုက်၊ ထိုခါနီးဂမိုင်းဖေဟ်ဆားသီး ဆိုချက်ပိုင် ဆိုလိုပိုယိုချေ ထိုခါနီးမိုထင်းထင်သိုက်အိုဟာဝ် အင်းတင်ခါနီးခွယ်ဆိုယူဖူးမိမိ အိုခိုင်ခါချေ စေပိဆား စားဆူလင်ခိုင်ဖေမုဂ္ဂ လိုပုံလုံ။

ကေအေအိုယူ-ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ် အိုဖွဲ့ခြင်လိုခင် ထိုခါနီးပါတီဆား၊ ခါနီးဆိုဒ်ဖေဟ် တုင်းဆိုငို တိုဒ်ကိုလေငိုဆားသီးအိုဟင်း ချေဂမိုင်းမိုမို နှုက်လင်မာစိုက်စား လိုအိုဟော်ထုတ်ဆေဝ်လုံ။ ဂမိုင်းချေ ထိုခါနီးကိုပိစိုင်းချေဆိုမာစိုက်ဆားအိုအိုက်သီး လိုကေအေအိုယူ-ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်အိုဖွဲ့ခြင်လိုခင် ထွာမာ စိုက် မာဆိုင်စား အိုဝေ အေးအေးလေဆေဝ်လုံ။ လာ-ကင်္ဂ လိုသုင်ထာလိုခင် အိုသီးဟုသားကောင်းထာ အာကာလိုခင်ခင်အိုခါဟိုကျင် ကေအေအိုယူ- ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်အိုဖွဲ့ခြင် ကေအေအိုယူ-ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်အိုဖွဲ့ခြင် ကေအေအိုယူ-ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်အိုဖွဲ့ခြင် လိုကျင်းကို ကဲထင်းဆိုကင်မိုခင်အေးလုံ။ စင်စိုက် သုဂ်ဖင်းပိုင်ကြိုင်အာကာဆားသီးလိုခင် ထိုခါနီး ဆိုယိုက်ယုက် ဆိုပိုင်ပုဂ်သယ်လုံဖူး ချေထိုခါနီးဟောင်းအိုနှိုင်း သာတင်တင်လင် အင်းယူပုံလင်လင်သာ အေယာင်သာအိုအိုကို ထိုခါနီးဟောင်း တင်တင်လင်လင် ဆိုအိုခင်လင်တင်ယိုင်ဆိုချေ မိုအင်းတင် ထင်း ထိုခါနီးခွယ်ဆိုယူဖူးဆိုခါသီးကို မိုကဲထင်း ယဝ်ကိုမ္မာအေးလုံ။ ထိုခင်ထိုခါနီးသာ ဂမိုင်းဖေဟ်ဆား၊ အိုစွားထုတ်ကို ဆိုဒ်ခင်သင့် သာစင်းဖေဟ်သီးလိုခင် ဆိုကဲထင်းသာ ပကတိဆိုအိုသာ ဖေငိုခါဟ် အိုသီးဆေယာကားသေဝေဟိုင် ဖင်းထင်းစားဖင်း တိုဒ်ကိုလေငိုထာင်ယုင်ကို ခွဲစားမေသားထာလုံ။

ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်အိုဖွဲ့ခြင်-ဖေဟ်သီး ကိုက်ဟာချေ-

ဆိုဒ်ခင်လိုဆိုဒ်အိုဟင်း ဆိုဒ်ခင်အိုဆိုဒ်ခွတ်သိက္ခာ၊ ဆိုဒ်ခင်အိုဂုဏ်စူးကောင်းလုံဖူး အိုချက်ပိုင်၊ ချေခီသွင် မိုချောဟယုာထင်းထင်သိုက် ကာယအင်းဖင်းကိုင်သာသာ ကေအေအိုယူ-ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်အိုဖွဲ့ခြင် တင်တင်လင်လင်၊ ဒီပညာလုံဖူး အင်းယူမာလောတ်ကောင်းချေ လိုကျားဟင်း မိုချက်ပိုင်သိုက် ကေအေအိုယူ- လာ-ကင်္ဂသီး ဟိုင်အိုအေးလုံ။ ဆိုအင်းဟိုက်ဆင်းကောင်းထ ဟိုဆိုကောင်းသာသယ်လုံဖူး စေမိုထာင်ကောင်းထာင်သိုက်၊ ဟိုဆိုဒ်ခင်ဆိုကောင်းသာ၊ ဟိုဆိုဒ်ခင်ဆိုလေဝ်ထင်းလေဝ်ထင်အိုဟင်း ကဲထင်းဆိုယာလုံဖူး လုံဖူးချေခင်ဖိုင်းသာစား ထိုခါနီးအိုနှိုင်းလုံဖူးကို စေမိုလင်မာမိုလင်ဖိကွက်သိုက် ဟိုမိုစား တိုဒ်ကိုလေငိုဖေလုံ။ အိုဟိုင် ဟိုကိုက်ဟာချေ လိုဟိုလင်စားအိုတာအိုကို ဟိုဆိုဒ်ခင် စူးယာအိုကျားဆယ်ယိုလောချေ ဟိုဆိုဒ်ခင်ဂုဏ်အိုကောင်းအိုကွာလိုကျင်း ဟုယိုမာဟာဟိုင် ယင်သူ့သူာ လိုကျင်းကို ဟိုမိုစားတုင်းဆိုငို တိုဒ်ကိုလေငိုထာင် အိုတာအိုဝေလုံ။

စင်စိုက် အိုခါယိုက် ဆိုဟုယိုကဲထင်းသာ အိုဟောင်းအိုကျင်းလုံဖူး ဟိုသီးဟိုဆိုဒ်ဖေဟ် အိုဖွဲ့အိုနှိုင်းလုက်ဆိုင် ဟိုသီးဟိုဆိုဒ်အိုဟင်း ဆိုထုင်းဖေ ဟိုကျင်းခိုင်ခိုင်ဟိုင် ဟိုဆိုဒ်ဖေဟ်သီး စူးယာအိုကျား ဆိုသာမိုငိုဆိုထင်းထင်အိုဟင်း တိုတွယ်ထင်းစူးယူယူ ဟိုမိုစားကေအေအိုယူ-ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်အိုဖွဲ့ခြင် ဖေသားထာအိုခါ ယိုင် ဆိုကဲထင်းသာ ထိုခါနီးဆိုအိုသာအိုဖေခါဟ် ဟိုအေအိုလင်သာ ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်လိုဟာဆေဝ်စာစိုက် ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်ကိုက်ဟာချေ ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်အိုဖွဲ့ ချေနှိုင်း ကိုက်ခိုင်ချေ ဟိုဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်ဆိုထင်းထင်အိုဟင်း ဟိုမိုစားကေအေအိုယူ-ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်အိုဖွဲ့ခြင်လုံ။

ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်အိုဖွဲ့ခြင်-ဖေဟ်သီး ကိုက်ဟာချေ-

လိုကိုယိုင် ဟုယိုပါချောဟ်ယုင်ယာန်းစား ဖွဲ့ဆိုဒ်ထိုင်ဆိုင်သာသီး အိုကောင်းထင်းသင့်မူးကိုယိုင် ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်သီးကိုက်အိုဟာ ချေသာအိုဆိုဒ်၊ ဆိုဒ်သာစင် အိုကော်ဟိုင်ခိုင် အင်းစူးလင်သာ ချိုင်လင် သာဟိုင် ယူယုင်သွင်ညီသာ ဆိုသာမိသာဖာင်လုံဖူး နိုင်ဖွင့်ဟုကဲစားလားဆာ။ အိုလိုခါနီးခွဲ ခါနီးခွယ် ထင်လုံထိုခါနီးအိုစိုင်းစိုင်း ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်သီးကိုက်ဟာချေ လိုစိုင်းလင် ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်အိုလေဝ်ဖေလုက် ထုင်းလင်သာသတ္တ ချိုင်လင်သတ္တဟိုင် ဟိုဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်ခါ သတ္တအိုစားလားဆာ။ ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်သီး ကိုက်အိုဟာ လိုဟာဟာ ဆိုဒ်အိုဟင်း ကိုက်မိုက်ကိုက်စိုင်းချေဖေခါဟ် လင်စားအိုတာအိုသယ်လုံဖူး ထင်အိုဖွင့်ဟု နိုင်ခွိုက်လိုဆင့် ကုက်ကေအေအိုယူ-ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်အိုလေဝ်လုံ။ ၂၇၆၁ ကိုင်း ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ် ကိုင်းထင်းသင့်မူးကို ယိုင် ထိုခါနီးဖေဟ်ဆားမူးခွဲချေ ခါနီးဆိုဒ်ဖေဟ်သီးလုက်ဆိုင် လိုယင်သူ့သူာအိုမိုက်မိုက်ကို ကျိုင်းဖွင့်ဟုကဲစားလားကိုက်ဟာချေဆာ။

အိုခါဟ်ကြိုင်
ကေအေအိုယူ-ဖွဲ့ဆိုဒ်ဖေဟ်အိုဖွဲ့အိုနှိုင်း
လင်-သာကွာထာ
သုဂ်ခါဟ်ဖေချောတ် စင်မူတူးစေးဖိုင်း